
Български културен и образователен център Еврорегион Маас-Рейн

ПРОТОКОЛ
От Общо събрание на Български културен и образователен център Еврорегион Маас-Рейн 

Bulgarisches Kultur- und Bildungszentrum Euregio e.V

31.08.2024 година, In der Leer, 52134 Herzogenrath 

Начало: 15:05 ч.

1. Определяне на кворум на събранието според устава на дружеството.
Общото събрание на Български културен и образователен център Еврорегион Маас-Рейн бе 
открито на 31.08.2024 г. в 15:05 часа. След направена проверка на кворума бе установено, че 
кворум има, тъй като от общо 50 члена на дружеството - 25 присъстват физически, а 10 са 
представени с пълномощно. 

2. Встъпителни  слова  и  обобщение  на  изминалата  година  .  Отзиви  от  членовете  на 
дружеството.
Председателят  на  дружеството  г-жа  Садикова  представи  изминалата  учебна  година  и 
мероприятията, случили се през нея.
2.1. Промяна в учителския състав през учебната година

По лични причини двама от преподавателите в „Св. Княз Борис I“ гр. Ахен напуснаха по 
средата на годината. Техни заместници бяха намерени бързо и имаше достатъчно време 
за приемственост между учителите. 

2.2. Срещи с други български дружества в провинция Северен Рейн – Вестфалия. 
Г-жа  Садикова  представи  накратко  работните  си  срещи  с  други  представители  на 
български дружества в провинция Северен Рейн – Вестфалия и какви наболели теми и 
добри практики са били обсъдени. 

2.3. Среща с представители на ИАБЧ (Изпълнителна агенция за българите в чужбина)
По покана на г-жа Садикова представители на ИАБЧ посетиха гр. Ахен. На срещата е била 
представена работата на дружеството ни и са били обсъдени бъдещи възможности за 
сътрудничество и подкрепа от страна на ИАБЧ.

2.4. Годишна среща на АБУЧ в гр. София
На първия ден от  тазгодишната конференция на  АБУЧ в  гр.  София участие взе  и  наш 
представител- г-н Тодоров, които представи накратко обсъдените теми и препоръча и за в 
бъдеще да участваме на срещата. 

2.5. Провеждане на конкурса по четене „Аз Буки Веди“.
През учебната 2023/2024 година събитието се състоя в гр. Кобленц, Германия. От БНУ „Св. 
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Княз Борис I“ гр. Ахен участие взеха две деца. Участниците бяха наградени за отличното 
си представяне- Властелин на буквите за 2. клас и специалната награда на журито за 1. 
клас. 

2.6. Гергьовден 2024.
Традиционното събиране на поляната във Ферлаутенхайде, гр. Ахен, беше на 11.05.2024. 
Молбата на ръководството на дружеството е за повече подкрепа от страна на членовете в 
организацията на мероприятието. Различните постове като вход, бюфет, напитки да се 
разпределят по график между членовете, а не да се заплаща на външни лица. 

2.7. Театрални постановки.
През  изминалата  година  се  проведе  една  театрална  постановка  в  залата  на  Людвиг 
Форум. Г-н Манолов е в контакт с  различни театрални агенции. Беше обсъдено, че се 
провеждането на различни постановки в съседни градове води до отлив на посетители, 
ако и в Ахен се предлагат повече от две представления годишно.

2.8. Избори 27.10.2024
Г-н Манолов каза на присъстващите, че активно се търси зала за провеждане на изборите 
през октомври 2024. Най-вероятно залата ще е във Валс, Нидерландия. 

3. Финансов отчет 2023 година.
Г-н Тодоров представи финансовия отчет за 2023 година. 
Приходите и разходите могат да бъдат видени във финансовия отчет за 2023, публикуван на 
страницата на дружеството.
Г-н Тодоров сподели, че в момента дружеството се намира в стабилно финансово състояние.

4. Планиране на новата учебна 2024/25 година.
4.1. Освобождаване на родителския съвет и избиране на нов за учебната 2024/25  година

Членовете на родителския съвет се избират с мандат от една година. Бяха предложени за 
гласуване следните родители:
- г-жа Мариана Бодурова
- г-жа Красимира Неделчева
- г-жа Ивелина Стаматова
Предложените  родители  бяха  избрани  единодушно да  съставляват  Родителския  съвет 
през  2024/2025 учебна година. Тяхната роля е да събират идеи, оплаквания, коментари и 
предложения  от  родителите,  които  да  представят  пред  отделни  учители,  пред 
Управителния съвет или Председателя на дружеството.

4.2. Учителски състав и разпределение
И тази година ще има две подготвителни групи с ръководители г-жа Стаматова и г-жа 
Неделчева.  Първи клас ще поеме г-жа Настева.  Г-жа Павлова идва на мястото на г-жа 
Чирпанлиева и поема втори клас. Трети клас остава при г-жа Панкова. Четвърти и пети 
клас са смесени и са при г-жа Садикова. Шести клас е при г-жа Йорданова, а седми е с  
ръководител г-жа Москова.
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4.3. Училищни мероприятия
4.3.1.Есенен излет- ще бъде по нов маршрут.
4.3.2.Коледно тържество
4.3.3.Гергьовден
4.3.4.Конкурс по четене за 1. и 2. клас през 2025 в Лондон. Беше отправена молба към  

родителите  да  четат  с  децата  си,  за  да  може  училището  ни  отново  да  заеме 
призовите места. 

4.4. Членски внос.
Г-жа  Садикова  представи  проблема  с  намиране  на  педагогически  персонал  заради 
размера на паричното обезщетение, което получават доброволците в дружеството (през 
изминалата и настояща година на стойност 840€). Обмисля се идеята учителите да бъдат 
назначени  като  доценти  на  доброволни  начала  (макс.  стойност  на  паричното 
обезщетение  3000€).  За  целта  е  необходимо  да  се  намерят  допълнителни  парични 
средства . Беше гласувано и единодушно решено членския внос да не се увеличава, но да 
се  заплащат  учебниците.  При  гласуването  въздържали  се  нямаше.  Имаше  един  глас 
против-  на  г-жа  Чирпанлиева,  която  аргументира  позицията  си  с  това,  че  работата  в 
училището  трябва  да  бъде  заплащана  адекватно,  ако  искаме  да  работим  с 
професионалисти и да намираме по-лесно педагози, които да искат да работят в екипа на 
дружеството. Родителите бяха помолени да пишат на училищната електронна поща дали 
искат да закупят всички учебници или само част от тях.

5. Планиране на извънучилищната дейност. 
5.1. Театър/ концерти- виж т. 2.7 
5.2. Курс по рисуване за възрастни.
5.3. Беше представена успешната инициатива за курс по рисуване под ръководството на г-жа 

Петрова. Курсът се заплаща допълнително и ще бъде организиран и в бъдеще.
5.4. Народни танци и участие на фолклорни фестивали – танцов състав „Петкова дружина“ 

Г-жа Тодорова представи танцовия състав като апелира за повече участници и обърна 
внимание колко хубаво би било да има повече деца, които редовно да взимат участие на 
репетициите. Така би могла да се направи една смесена хореография включваща деца и 
възрастни.

6. Разни:
6.1. Организиране на хор

Г-жа Владова предложи да се направи хор. Ще бъдат разпратени писма по електронната 
поща по-подробна информация за инициативата и питане за желаещи да се включат. 

6.2. Освежаване на стаите
На 07.09.2024 от 9:00ч. ще се проведе акция по освежаване и почистване на класните 
стаи. Дружеството получава още една стая за 4.-5. Смесен клас. 
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6.3. Първи учебен ден
Тържеството по случай откриване на учебната година ще се проведе на 14.09.2024 от 
15:00ч. 

6.4. Дарителска игра на ЩАВАГ
Членовете бяха призовани да участват активно в играта на ЩАВАГ (STAWAG), за да може 
дружеството ни да се класира на челните места и да спечели парично дарение. 

6.5. Вероучение
Беше предложено да се разговаря с отец Николай за часове по вероучение. 

Край: 16:25ч. 

Председател:

Лилия Садикова .................................................................

Водил протокола:

Нина Йорданова .................................................................
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